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Protokół Nr XLII/09 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej 30 czerwca 2009 r. 

 
Sesja trwała od  godz. 14.00 do 22.15 
 
Obrady XLII09 sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle otworzył Grzegorz Chudomięt, 
Przewodniczący Rady Miasta. Po przywitaniu zaproszonych gości i radnych 
stwierdził, że  zgodnie z listą obecności, na sali znajduje się 17 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Następnie przedstawił wniosek Prezydenta Miasta o uzupełnienie porządku obrad o 
punkt w którym Rada rozpatrzy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej gminie Kłodzko na usuwanie szkód wyrządzonych przez powódź 
w czerwcu 2009 r. Ponadto poinformował o przedłożonej  przez Prezydenta Miasta 
autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009.  
 
Rada jednogłośnie, tj. 17 głosów „za” przyjęła wniosek Prezydenta Miasta o 
uzupełnienie porządku obrad o punkt w którym zostanie rozpatrzony  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Kłodzko na usuwanie 
szkód wyrządzonych przez powódź w czerwcu 2009 r. 
 
Ryszard Masalski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dot. przyjęcia 
Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2009 – 
2012.  
Uzasadniając wniosek podzielił się wątpliwościami, czy przedłożony dokument jest 
projektem uchwały, gdyż nie został podpisany przez Prezydenta Miasta lecz przez jego 
Zastępcę, tj. Panią Brygidę Kolendę-Łabuś, która - zdaniem radnego - nie ma 
uprawnień by występować z inicjatywą uchwałodawczą  Ponadto poinformował o 
braku opinii Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, która z powodu późnego 
dostarczenia projektu programu (1 dzień przed posiedzeniem komisji)  postanowiła nie 
wprowadzić go do porządku posiedzenia komisji.  
 
Zbigniew Peczkis, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
potwierdził, że komisja nie opiniowała ww. programu gdyż nie przyjęła wniosku o 
uzupełnienie porządku posiedzenia komisji o punkt dot. zaopiniowania Gminnego 
Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2009 – 2012.  
Powodem nieprzyjęcia wniosku było późne dostarczenie materiałów i brak czasu na 
pisemne sformułowanie wielu uwag do projektu programu.  
 
Brygida Kolenda-Łabuś, Z-ca Prezydenta Miasta nawiązując do wypowiedzi Ryszarda 
Masalskiego poinformowała o udzielonym jej przez Prezydenta Miasta 
pełnomocnictwie, które uprawnia ją między innymi do występowania z inicjatywami 
uchwałodawczymi - zakres ten nie obejmuje  jedynie inicjatyw uchwałodawczych dot. 
budżetu i zmian w budżecie.  
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Po tych wyjaśnieniach prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod 
głosowanie wniosek Ryszarda Masalskiego o zdjęcie z porządku obrad punktu 
dot. przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-
Koźle na lata 2009 – 2012.  
: 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 12, 
„wstrzymujących się” 5 głosów. 
Wniosek został odrzucony 
 
Ryszard Pacułt zgłosił wniosek formalny aby wyniki głosowań były drukowane i 
dołączane do protokołów. 
 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad sesji Nr XLII/09 uwzględniający przyjęty wniosek: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu Nr  XLI/09  z sesji odbytej 25 maja 2009 r.  
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania. 
6. Uchwalenie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2009-2015. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. zawarcia z gminą Głogówek porozumienia w celu powierzenia gminie 
Kędzierzyn-Koźle wykonania zadań w zakresie przyjmowania odpadów 
komunalnych z terenu gminy Głogówek 

2. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kędzierzyn-Koźle w zakresie dot. części osiedla Sławięcice 

3. nadania nazwy ciągowi pieszemu na osiedlu Stare Miasto obejmującemu części 
działek o nr: 1/19, 2460, 2463/7, 2454/2, 2454/3 – Promenada im. Księdza 
Ludwika Rutyny; 

4. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej przy ul. 
Anny 5 – Grzegorza Piramowicza 12; 

5. wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości gruntowej, 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Skarbowej, składającej się z działki 
1965/10, obręb Koźle, stanowiącej własność gminy Kędzierzyn-Koźle; 

6. wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy al. Armii Krajowej, 
składającej się z działki nr 406/7 oraz działki nr 407/8, obręb Kędzierzyn, 
stanowiącej własność gminy Kędzierzyn-Koźle; 

7. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie-Koźlu 
w rejonie ul. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego, składającej się z działki nr 984, 
stanowiącej własność gminy Kędzierzyn-Koźle; 
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8. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez gminę Kędzierzyn-Koźle 
nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 2207/2 i 2209 o 
łącznej powierzchni 0,2865ha położonej przy ul. Aroniowej; 

9. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez gminę Kędzierzyn-Koźle 
nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 2999/1, 2999/18 i 
2999/21 o łącznej powierzchni 0,3777 ha położonych w obszarze 
ograniczonym ulicami: Jana Kochanowskiego, Ignacego Łukasiewicza i 
Piastowskiej; 

10. zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłat 
adiacenckich ; 

11. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 

12. wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów herbu gminy Kędzierzyn-Koźle 
w logo Urzędu Skarbowego w Kędzierzynie-Koźlu 

13. wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 
14. zmian w budżecie miasta na rok 2009; 
15. udzielenia pomocy finansowej gminie Kłodzko na usuwanie szkód 

wyrządzonych przez powódź w miesiącu czerwcu 2009 r. 
 
8. Przyjęcie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle 

na lata 2009 – 2012.  
9. Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla Miasta” 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt - po upewnieniu się, że nikt 
z radnych nie wnosi uwag, stwierdził przyjęcie  protokółu Nr  XLI/09 z sesji odbytej 
25 maja 2009 r.  
 
Ad.  3.  
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieżącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawiła Z-ca  Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania. 
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Ryszard Masalski przedstawił zapytania w sprawie: 
1) wykazu ogłoszonych  przetargów na zadania inwestycyjne ujęte w budżecie 

miasta na rok  2009, 
2) rozstrzygnięcia przetargu na zadanie „PT i wykonanie boisk osiedlowych (ul. 

Zwycięstwa, ul. Lompy, ul. Stara, ul. Jasna)” 
3) ogłoszenia przetargu na zadanie „PT modernizacji ul. Tuwima” 
4) poprawienia stanu  nawierzchni ulicy Zwycięstwa 
5) reakcji MOPS na jego telefoniczne zgłoszenie dot. niewłaściwego zachowania 

podopiecznego ww. Ośrodka 
6) odpowiedzi na pytanie dot. wykazu  pomników i tablic pamiątkowych. 
7)  sprawozdania finansowego z działalności MOPS za rok 2007 i 2008 oraz w 

sprawie przyznania Dyrektorowi MOPS nagrody od Prezydenta Miasta 
(pisemne zapytania w załączeniu do protokółu) 

 
Ponadto odczytał oświadczenie w sprawie aktualnego Raportu z badania społecznego 
na temat spożywania napojów alkoholowych wśród dzieci i młodzieży z 
kędzierzyńsko-kozielskich szkół oraz zwrócił się z prośbą o poparcie wniosku do 
Prezydenta Miasta w sprawie opracowania projektu programu motywującego uczniów 
do niespożywania napojów alkoholowych. Na zakończenie poinformował, że w 
przypadku odrzucenia wniosku zamierza złożyć w Biurze Rady Miasta projekt  
uchwały w sprawie przyjęcie programu „Siła w trzeźwości”. 

(pisemne oświadczenie  w załączeniu do protokółu) 
 
Na pytania nr 1;2;3;4;6 odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś, 
deklarując że pełne odpowiedzi na wszystkie pytania zostaną udzielone pisemnie  w 
późniejszym terminie.    
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z pytaniem  dot. podania kosztów i przychodów 
związanych z organizacją Dni Miasta oraz podzielił się swoimi uwagami w sprawie  
organizacji tej imprezy.   

(pisemne zapytanie w załączeniu do protokółu) 
 
Ponadto zwrócił się z prośbą aby w przypadku zwoływania kolejnych posiedzeń 
Kapituły Medalu „Za Zasługi dla Miasta”  zapraszać również przedstawicieli Klubów 
Radnych z tzw. opozycji, co  umożliwi im  zapoznanie się ze złożonymi wnioskami i 
przedstawienie argumentów popierających bądź negujących daną kandydaturę.     
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny   na 
wstępie  zwrócił się z prośbą do  Piotra Gabrysza, Z-cy Prezydenta Miasta, by wziął 
udział w posiedzeniu komisji. Jednocześnie wyraził żal, że od kilku posiedzeń 
prezydent nie uczestniczy w obradach komisji, co uniemożliwia przedyskutowanie  i 
wyjaśnienie niektórych  tematów będących przedmiotem obrad. 
W dalszej części poprosił o informację na temat podziału środków finansowych dla 
klubu sportowego w os. Rogi. 
 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz.  
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W związku z dodatkowymi pytaniami, których szczegółowość wymaga sprawdzenia by 
udzielić rzetelnej odpowiedzi - Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz zaproponował aby 
Rafał Olejnik sformułował pytania na piśmie, co ułatwi przygotowanie odpowiedzi.  
 
Kolejne pytania przedstawione przez Rafała Olejnika dotyczyły: 
- podjętych działań zmierzających do oczyszczenia Kanału Kłodnickiego oraz kiedy 
kanał ten zostanie oczyszczony.  
(Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że odpowiedź dot. terminów 
wymaga sprawdzenia i  zostanie udzielona po sesji.) 
- podjętych działań na temat przekazywania radnym informacji w sprawie komisji i 
sesji  drogą elektroniczną. 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała o gotowości  technicznej 
Urzędu Miasta  do przekazywania radnym materiałów tą drogą.   
 
Zbigniew Peczkis poprosił o informacje na temat podziału geodezyjnego działek  przy 
ul. Gliwickiej ( w okolicy przystanku MZK). 
 
Odpowiedzi  udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś - zapewniła, że 
Prezydent Miasta dokonując nowego podziału nieruchomości uwzględnia pas 
drogowy. Jednocześnie  podzieliła się swoimi przypuszczeniami iż przypadek 
przedstawiony przez Zbigniewa Peczkisa jest wynikiem  podziału dokonanego w dużo 
wcześniejszym okresie, gdy obowiązywały inne przepisy. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z prośbą o uzupełnienie brakujących płotków ochronnych i  
tabliczek informujących o pomnikach przyrody oraz zapytał czy są składane nowe 
wnioski by uznać określone okazy drzew (np. dąb przy śluzie nad Odrą) za pomniki 
przyrody. 
W dalszej części wypowiedzi: 
-  poprosił o informację na temat możliwości uporządkowania cegieł, które odpadły od 
muru  przy ul. Kraszewskiego nr 5 i 5a, 
- zaproponował rozważenie możliwości wyodrębniania i zaznaczenia innym kolorem 
pasa ruchu dla rowerzystów na szerokich chodnikach (np. przy ul. Piastowskiej) 
- poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie z ostatniej sesji  dot. czasu jaki 
muszą przeznaczyć urzędnicy na przygotowanie odpowiedzi na pytania radnych. 
Jednocześnie podzielił się uwagą iż zdaje sobie sprawę iż pytanie to mogło zostać 
odebranie jako pytanie retoryczne. 
Na zakończenie poprosił o informację na temat pobytu i efektach pobytu delegacji w 
Jonavie. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś udzielając odpowiedzi poinformowała o 
pracach nad poszerzeniem katalogu pomników przyrody oraz zgodziła się z potrzebą 
usunięcia braków w zakresie tabliczek i płotków ochronnych.  
Udzielając odpowiedzi na pytanie dot. uporządkowania cegieł – zwróciła się z prośbą 
do obecnego na sali Kierownika ABK o niezwłoczne podjęcie stosownych działań. 
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Udzielając odpowiedzi na temat wyodrębnienia pasa dla rowerzystów na chodniku 
przy ul. Piastowskiej poinformowała, że realizacja wniosku jest uzależniona od zgody 
zarządcy drogi. 
Odnosząc się do pytania w sprawie efektów pobytu delegacji w Jonavie zadeklarowała 
udzielenie informacji na piśmie. 
Odpowiadając na pytanie w sprawie czasu jaki konieczny jest na przygotowanie  przez 
urzędników pisemnej odpowiedzi na zapytania radnych poinformowała, że prace te 
pochłaniają wiele czasu. Jednocześnie zachęciła radnych aby w prostych sprawach 
kontaktowali się bezpośrednio bądź drogą telefoniczną z urzędnikiem, co przyspieszy 
rozwiązanie  problemu. 
 
Ryszard Masalski podał przykłady podjętych bez powodzenia  prób spotkania z   
Prezydenta Piotrem Gabryszem. 
 
Jerzy Majchrzak poprosił o informację nt. stanu robót na obwodnicy południowej. 
Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – z informacji tej 
wynika iż realizacja inwestycji przebiega z pewnym wyprzedzeniem. 
Ponadto Ewald Świentek, Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego  przedstawił informację z wizji lokalnej na tym obiekcie.  
 
Robert Młodziński poprosił o informację na temat przyczyn  nikłego wykorzystania 
stadionu na os. Kuźniczka.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz nie zgodził się z opinią iż stadion ten jest w niewielkim 
stopniu wykorzystany – podał przykłady organizowanych w ostatnim okresie 
lekkoatletycznych imprez sportowych. Jednocześnie poinformował, że po 
doprowadzeniu murawy do należytego stanu technicznego będą rozgrywane na 
stadionie także mecze drużyn piłkarskich. 
 
Ryszard Masalski  zwrócił się z pytaniem  czy prawdziwa jest informacja iż 
pracownice MOPS informują niektórych interesantów że powodem odmówienia 
pomocy społecznej są działania radnego Ryszarda Masalskiego, który spowodował, że  
środki na pomoc społeczną zostały zmniejszone.  
 
Teresa Koczubik, Dyrektor MOPS poinformowała, że nic jej nie wiadomo na ten 
temat.  
 
Hubert Majnusz zwrócił się z pytaniem w sprawie możliwości montażu progów 
zwalniających na ul. Ciasnej oraz zasygnalizował zły stan nawierzchni tej ulicy. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że sprawa ta może być 
rozwiązana jednak należy  złożyć formalny wniosek, gdyż wnioskodawca proszony 
jest na posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa Ruchu.  
 
Marek Niemiec poruszył temat złego stanu  murawy stadionu Kuźniczka. 
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Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował o działaniach zmierzających do 
poprawienia istniejącego stanu. Zastrzegł jednocześnie, że jest to proces długotrwały – 
ma nadzieję, że murawa zostanie odtworzona w przyszłym roku.  
 
Grzegorz Chudomięt  zgodził się z negatywną oceną stanu nawierzchni murawy oraz  
zwrócił uwagę na braki techniczne podczas zawodów. W dalszej części przedstawił 
zdjęcia obrazujące zaśmiecony teren byłego tartaku. Zaapelował o podjęcie działań 
zobowiązujących właściciela terenu do jego uporządkowania.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz zadeklarował podjęcie stosownych działań. 
 
Ponadto do dyskusji na temat nieuporządkowanego terenu włączyli się Dariusz Jorg i 
Zbigniew Barszcz – przypominali, że radni wielokrotnie sygnalizowani ten problem 
oraz  prosili aby Straż Miejska interweniowała w tej sprawie. 
 
Elżbieta Czeczot złożyła pisemną interpelację w sprawie przygotowania dokumentacji 
projektowo-technicznej wykonania parkingu przy ul. Chodkiewicza. 

(pisemne zapytanie w załączeniu do protokółu) 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt ogłosił 10-cio minutowa przerwę (od 16.00 do 16.10) 
 
Po wznowieniu obrad i  stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 6. 
Uchwalenie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2009-
2015. 
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny  
poinformował, że w trakcie prac nad projektem Strategii komisja przyjęła następujące 
wnioski zgłoszone przez : 
- Radnego Marka Niemca, aby w celach strategicznych „Rozwijanie zintegrowanego 
systemu wsparcia na rzecz osób starszych, niepełnosprawnych i obłożnie chorych 
pozbawionych możliwości samodzielnego funkcjonowania w społeczeństwie, w celu 
szczegółowym, „działania na rzecz poprawy funkcjonowania osób starszych, 
niepełnosprawnych i obłożnie chorych w mieście”   w poddziale „działania” umieścić 
zapis – „Budowa hospicjum”. 
(Wniosek komisja  przyjęto jednogłośnie 5-ma głosami „za”) 
 
- Wiceprzewodniczącą komisji Elżbietę Czeczot, która wnioskowała w sprawie: 
Uzupełnienia projektu Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na 
lata 2009-2015 w Rozdziale „Pomoc Społeczna” w podrozdziale „Ośrodki Wsparcia” 
poprzez dopisanie: „działających na terenie gminy ośrodków wsparcia poza 
strukturami MOPS oraz w obszarach działań również wpisanie działań 
wykraczających poza działalność MOPS”. 
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Uzupełnienie wykazu partnerów do realizacji działań w szczególności: PFRON, 
specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie i Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie. W celu strategicznym: wspieranie form pomocy 
poprawiających funkcjonowanie rodziny: 
Działanie: Profesjonalna pomoc w formie grup wsparcia i psychoedukacji dla rodzin             
z problemem przemocy domowej oraz innymi dysfunkcjami (poradnictwo 
psychologiczne, prawne i socjalne) 
Cel strategiczny: Rozwijanie zintegrowanego systemu wsparcia na rzecz osób 
starszych, niepełnosprawnych i obłożnie chorych pozbawionych możliwości 
samodzielnego funkcjonowania w społeczeństwie, 
Cel szczegółowy: działania na rzecz poprawy funkcjonowania osób starszych, 
niepełnosprawnych chorych w mieście (dalsza likwidacja barier architektonicznych). 
Realizacja wspólnych celów społecznych przez instytucje i organizacje pozarządowe 
na zasadzie partnerstwa i dialogu społecznego 
Cel szczegółowy: 
Rozwój współpracy interdyscyplinarnej w zakresie rozwiązywania problemów 
społecznych – działania: cykliczne spotkania interdyscyplinarne z różnych dziedzin 
sfer społecznych. 
(Wniosek komisja przyjęła jednogłośnie 5-ma głosami „za”) 
 
Ponadto komisja przyjęła wniosek złożony przez przewodniczącego Komisji, aby 
podczas dzisiejszego posiedzenia odstąpić od głosowania nad projektem uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 
2009-2015 – do czasu przedłożenia przez Prezydenta Miasta odpowiedzi na złożone i 
przyjęte przez Komisję Zdrowia ww. wnioski. 
(„za” wnioskiem oddano 4 głosy,  „przeciw” – 1 głos,  „wstrzymujących się” – 0). 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował o braku stanowiska Prezydenta Miasta 
do wniosków Komisji ZSSiR. Przypomniał, że komisja odbyła się 25 czerwca, a 
prezydent otrzymał wnioski w dniu wczorajszym. 
 
Wojciech Kapka upewnił się, czy wszystkie uwagi zgłoszona do strategii na marcowej 
sesji zostały uwzględnione w przedłożonym opracowaniu ? 
 
Twierdzącą odpowiedź udzielili Z-ca prezydenta Piotr Gabrysz oraz Dyrektor MOPS 
Teresa Koczubik., która przypomniała, że poprzednią Strategię Komisja ZSSiR 
przyjęła bez uwag. 
 
Wojciech Kapka kontynuując pytania nawiązał do wniosków Komisji ZSSiR – 
poprosił o informację, czy wnioski te nie kolidują z założeniami przyjętymi  dla  
Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2009-2015. 
Zaproponował aby Rada dzisiaj zajęła stanowisko do przedłożonych wniosków, tym 
sposobem prezydent analizując wnioski komisji będzie znał stanowisko Rady.  
 
Teresa Koczubik, Dyrektor MOPS poinformowała, że wnioski te nie odbiegają od 
przyjętych założeń do Strategii, są zgodne z ustawą o pomocy społecznej i 



 9

wytycznymi dla tego typu opracowań . Jednocześnie zaznaczyła, że wniosek dot. 
budowy hospicjum może zostać wprowadzony po akceptacji prezydenta miasta. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz zwrócił uwagę, że  głosowanie przez Radę wniosków 
komisji bez stanowiska Prezydenta Miasta jest sprzeczne z procedurą.  
 
Grzegorz Mankiewicz złożył wniosek „o odstąpienie od głosowania nad przyjęciem 
uchwały w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2009-2015 do następnej sesji i po zapoznaniu przez 
Prezydenta wniosków Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny.” 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że jest przeciwnego zdania niż przedmówca – 
przypomniał, że uwagi zgłoszone na marcowej sesji zostały uwzględnione w 
dzisiejszym opracowaniu, a Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny w marcu 
także zaopiniowała projekt Strategii pozytywnie. W związku z powyższym 
zaproponował aby do czasu przybycia na dzisiejszą sesję Prezydenta Miasta zawiesić 
realizację punktu, a następnie wznowić dyskusję poznając tym samym stanowisko 
prezydenta do wniosków Komisji ZSSIR. 
 
Ryszard Masalski poparł wniosek Grzegorza Mankiewicza oraz zwrócił uwagę na błąd 
w projekcie uchwały (jest 2008-2015). 
 
Rafał Olejnik nawiązując do wniosku Grzegorza Mankiewicza zaproponował 
uzupełnienie o zapis „po zaopiniowaniu przez komisję branżową”.  
W dalszej części odnosząc się do głosów w dyskusji iż Komisja ZSSiR w marcu 
pozytywnie zaopiniowała projekt Strategii wyjaśnił, że niezależnie od pozytywnej 
opinii, członkowie komisji zgłosili również uwagi lecz nie były one w formie 
wniosków. Uwagi te zostały przyjęte. W związku z tym, że w trakcie dalszych prac 
zostały zgłoszone kolejne uwagi do projektu Strategii, komisja przyjęła sugestię radcy 
prawnego iż charakter wnioskowanych zmian wymaga aby ująć je w formie 
wniosków. Na zakończenie poparł głosy iż jeżeli radni na dzisiejszej sesji nie poznają 
stanowiska prezydenta do wniosków Komisji ZSSiR, to głosowanie projektu uchwały 
należy przełożyć do następnej sesji. 
 
Ryszard Pacułt przypomniał, że Rada jeżeli uzna, że określone zmiany są konieczne, 
to niezależnie od zgody czy sprzeciwu prezydenta miasta ma uprawnienia do 
wprowadzenia tych zmian do Strategii. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt wyraził obawy, że w sprawie 
hospicjum prezydent będzie miał odrębne zdanie niż Rada.  
 
Elżbieta Czeczot poinformowała iż skłania się do propozycji Ryszarda Pacułta, gdyż  
większość wnioskowanych zmian ma charakter kosmetyczny. W dalszej części 
przedstawiła istotę tych zmian. Na zakończenie wyraziła opinię iż jej zdaniem  nowy 
projekt Strategii na lata 2009-2015 jest dużo lepszy niż Strategia obecnie 
obowiązująca do 2010 roku. 
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Po upewnieniu się, że brak zgłoszeń do dalszej dyskusji prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek Grzegorza Mankiewicza „o odstąpienie 
od głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2009-2015 do następnej sesji i po 
zapoznaniu przez Prezydenta wniosków Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i 
Rodziny.” 
„za” oddano 12 głosów, 
„przeciw”  7 głosów, 
„wstrzymujących się”  1 głos. 
 
Jerzy Majchrzak  przedstawił uwagę formalną aby komisje problemowe opiniując 
przedłożone materiały zajmowały konkretne stanowiska, gdyż od pewnego czasu 
zdarzają się przypadki odstępowania od formułowania konkretnej opinii. 
 
Rafał Olejnik podkreślił, że komisja odstąpiła od opiniowania projektu Strategii, gdyż 
chciała poznać stanowisko prezydenta do zgłoszonych wniosków. Wyraził również 
żal, że od dłuższego czasu prezydent nie uczestniczy w posiedzeniach komisji. 
 
 
Ad. 7.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1. zawarcia z gminą Głogówek porozumienia w celu powierzenia gminie Kędzierzyn-

Koźle wykonania zadań w zakresie przyjmowania odpadów komunalnych z terenu 
gminy Głogówek 

 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski na wstępie zwrócił uwagę na braki formalne projektu uchwały, tj. 
projekt uchwały nie został podpisany przez prezydenta miasta, a uzasadnienie 
dołączone do projektu uchwały jest autorstwa dyrektora Miejskiego Składowiska 
Odpadów, co nie oznacza iż prezydent podziela pogląd zawarty w tym uzasadnieniu.   
W dalszej części obszernie uzasadnił swoje stanowisko iż stawki opłat za odpady 
komunalne przyjmowane na MSO z innych gmin powinny być wyższe od stawek 
ustalonych za przyjmowanie odpadów wytwarzanych na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle. Zwrócił uwagę, że inne gminy np. Głogówek dostarczając odpady komunalne 
na teren MSO w Kędzierzynie-Koźlu pozbywają się problemu.  
W dalszej wypowiedzi zaproponował uzupełnienie treści § 1 projektu uchwały o zapis 
„powiększonych o 10%.”  
Po uwzględnieniu tej propozycji § 1 otrzymałby brzmienie: 
§ 1. Wyraża się wolę zawarcia porozumienia z gminą Głogówek w sprawie powierzenia   
       Gminie Kędzierzyn – Koźle wykonania zadań w zakresie przyjmowania odpadów 
       komunalnych z terenu gminy Głogówek, według stawek ustalonych Uchwałą Nr  
       XXXVII/439/09 Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle z dnia 5 marca 2009r. w sprawie  
       ustalenia wysokości opłat za składowanie odpadów na Miejskim Składowisku Odpadów 
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       w Kędzierzynie-Koźlu ul. Naftowa 7 powiększonych o 10%. 
 
Do uwagi na temat braku podpisu prezydenta miasta odnieśli się;  
- Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – odczytała fragment z informacji 
Prezydenta Miasta przedstawionej na majowej sesji oraz pismo przewodnie z 21.05. 
do Przewodniczącego Rady Miasta potwierdzające iż prezydent miasta pozytywnie 
zaopiniował projekt uchwały i wnioskuje o jego wprowadzenie pod obrady Rady 
Miasta.     
 
- radca prawny Maciej Pająk powołując się na zapisy w § 44 Statutu Gminy zwrócił 
uwagę, że z regulacji tych nie da się wysnuć wniosku, że projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem musi być podpisany przez  prezydenta miasta. 
 
- Ryszard Pacułt zaproponował aby w świetle wyjaśnień Pani Prezydent i radcy 
prawnego  niekontynuować dyskusji na ten temat. 
 
Andrzej Kopeć interesował się zaawansowaniem prac nad utworzeniem Związku 
Gmin „Czysty Region”. Zasugerował aby porozumienie z gminą Głogówek podpisać 
tak aby zabezpieczyć się na wypadek gdyby utworzenie związku nie doszło do skutku. 
 
Informację przedstawiła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś.  
 
Ponadto w dyskusji udział wzięli: 
Zbigniew Peczkis podzielił się obawami czy prace związane z utworzeniem Związku 
Gmin „Czysty Region” zakończą się powodzeniem.   
 
Wojciech Kapka poparł projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z gminą 
Głogówek oraz wskazał na zaangażowanie gminy Kędzierzyn-Koźle w utworzenie 
związku  „Czysty Region”. Ponadto poparł uwagi Ryszarda Masalskiego dot. braku 
podpisu prezydenta miasta na projekcie uchwały. 
 
Ryszard Masalski wskazał na potrzebę stosowania nowych technologii w procesie 
przetwarzania odpadów.   
 
Rober Młodziński i Grzegorz Mankiewicz interesowali się perspektywami 
przetwarzania odpadów w fabryce, którą planuje się uruchomić  po  utworzeniu 
Związku Gmin „Czysty Region”. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt na wstępie potwierdził, że w 
piśmie przewodnim z 21.05. otrzymanym od Prezydenta Miasta jest informacja o 
pozytywnym zaopiniowaniu dyskutowanego obecnie projektu uchwały oraz podzielił 
się uwagą iż w dobrym tonie jest by prezydent podpisywał wszystkie projekty uchwały 
przedkładane Radzie. Jednocześnie przypomniał że radni występujący z inicjatywami 
uchwałodawczymni także podpisują swoje projektu uchwał.   W dalszej części zwrócił 
się z pytaniem w sprawie recyklingu zgromadzonych na MSO odpadów. Ponadto 
nawiązując do działań związanych z utworzeniem związku gmin „Czysty Region” 
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podkreślił potrzebę uruchomienia fabryki przetwarzającej  odpady, aby zabezpieczyć 
się przed szybkim wypełnieniem kwater składowiska. 
 
Hubert Majnusz zwrócił uwagę, że większość wypowiedzi dotyczy wątku „Czysty 
Region” i odbiega od zasadniczego tematu dot. wyrażenia woli podpisania 
porozumienia z gminą Głogówek.  
 
Na pytania i uwagi przedstawione w trakcie dyskusji odpowiedzi udzieliła Z-ca 
Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś.  
 
Do wniosku Ryszarda Masalskiego odniósł się radca prawny Maciej Pająk, który 
podzielił się  obawami wynikającymi z przyjęcia proponowanego uzupełnienia § 1 o 
zapis powiększonych o 10%. Zwrócił uwagę, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 
woli zawarcia porozumienia, natomiast wysokość stawek za składowanie odpadów 
została ustalona w uchwale Nr XXXVII/439/09 na istotę  
 
Ryszard Masalski zaproponował aby w projekcie uchwały wskazać zakres 
porozumienia  
 
Andrzej Kopeć poparł obawy radcy prawnego.  
 
Po upewnieniu się, że nikt nie zgłasza się do dyskusji – przewodniczący Rady Miasta 
Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie kolejno: 
- wniosek Ryszarda Masalskiego : 
„za” oddano 1 głos 
„przeciw” 17, 
„wstrzymujących się” 0 
 
- projekt uchwały w sprawie zawarcia z gminą Głogówek porozumienia w celu 

powierzenia gminie Kędzierzyn-Koźle wykonania zadań w zakresie przyjmowania 
odpadów komunalnych z terenu gminy Głogówek 

„za” oddano 18 głosów 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1 

Uchwała Nr XLII/491/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie zawarcia z gminą Głogówek porozumienia w celu powierzenia gminie            
Kędzierzyn – Koźle wykonania zadań w zakresie przyjmowania odpadów 
komunalnych   z terenu gminy Głogówek. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie dot. części osiedla Sławięcice 
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Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś przypomniała o piśmie Kierownika 
Wydziału Urbanistyki i Architektury Nr UA.7321-4/04/05/06/07/08 z 17.06.2009 r. do 
Rady Miasta. W piśmie jest informacja iż w wyniku uwagi wniesionej na Komisji 
UAiŚN został usunięty błąd stylistyczny z projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle 
w zakresie dot. części osiedla Sławięcice. 
§ 21 pkt 1 ust.13 oraz § 22 pkt 1 ust.11 brzmi: „maksymalna powierzchnia 
projektowanej działki wyłącznie dla zabudowy usługowej nie może by mniejsza niż – 
2000m2”. 
Po zmianie w/w § otrzymują brzmienie:  
„maksymalna powierzchnia projektowanej działki wyłącznie dla zabudowy usługowej 
– 2000m2. 
 
Grzegorz Chudomięt nawiązując do § 18 wniósł uwagę do pkt 4) o treści: 
4) paliwem stałym przy wykorzystaniu pieców o sprawności energetycznej nie większej niż 
0,7 KW; 
Zdaniem radnego powinien być zapis nie mniejszej niż 0,7 KW; 
Uwagę poparł Jerzy Majchrzak  - została ona  przyjęta. 
 
Grzegorz Chudomięt kontynuując wypowiedź nawiązał do zapisów w § 21 pkt 14 o 
treści liczba kondygnacji nadziemnych zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej lub 
zabudowy usługowej występującej łącznie z zabudową mieszkaniową nie może być mniejsza 
niż dwie i nie większa niż trzy, trzecia jako poddasze użytkowe; - poprosił o wyjaśnienie 
intencji zapisu. 
 
Po wysłuchaniu wyjaśnień Pani Prezydent oraz upewnieniu się, że nikt nie zgłasza się 
do dyskusji, prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały pod 
głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr XLII/492/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn -Koźle  
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kędzierzyn-Koźle w zakresie dotyczącym części osiedla Sławięcice 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ciągowi pieszemu na osiedlu Stare 
Miasto obejmującemu części działek o nr: 1/19, 2460, 2463/7, 2454/2, 2454/3 – 
Promenada im. Księdza Ludwika Rutyny; 

 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący  Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Zbigniew Peczkis poinformowali o 
pozytywnych opiniach obu komisji.   
 
Ryszard Masalski wskazał na różne nazwy w projekcie uchwały i w uzasadnieniu, tj. 
w projekcie uchwały jest propozycja nazwy „Promenada Księdza Ludwika Rutyny”, 
natomiast w uzasadnieniu „Ludwika Rutyny”. 
 
Andrzej Kopeć nawiązując do treści uzasadnienie upewnił się w kwestii inicjatorów 
zaproponowanych nazw, tj.: 
-  „Bulwar Krzywoustego” – wnioskodawca Prezydent Miasta, 
- „Promenada Księdza Ludwika Rutyny” – wnioskodawca Rada Osiedla „Stare 
Koźle”. 
 
Marek Niemiec wskazał, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest informacja, że 
Rada  Osiedla  „Stare Miasto”  zaproponowała  aby promenada miała nazwę im. Ks. 
Prałata  Ludwika Rutyny,  natomiast w projekcie uchwały jest propozycja Promenada 
Księdza Ludwika Rutyny. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara wyjaśnił, że poprawna nazwa to Promenada Księdza 
Ludwika Rutyny. 
 
Grzegorz Mankiewicz  podkreślił, że darzy wielkim szacunkiem  Ks. Ludwika Rutynę, 
jednak jest  przeciwny aby placom, skwerom ulicom itp. nadawać nazwę osób 
żyjących.  W związku z tym wnioskuje o przyjęcie innej propozycji nazwy dla ciągu 
komunikacyjnego.  
 
Zbigniew Barszcz  podzielił się wątpliwościami, że przyjęcie propozycji  Prezydenta 
Miasta Bulwar Krzywoustego może spowodować w przyszłości wiele zamieszania, 
gdyż podobną nazwę ma jedna z ulic na os. Piastów.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt upewnił się, czy Ks. Ludwik 
Rutyna wyraził zgodę aby ciąg pieszy  nazwać jego imieniem. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara uzasadniając propozycję nazwy Bulwar 
Krzywoustego wyjaśnił, że miał podobne wątpliwości jak część radnych optujących za 
zasadą nienadawania ulicom, placom itp. nazw osób żyjących. Przypomniał również o 
wniosku Komisji OKiKF aby w Koźlu postawić pomnik Bolesława Krzywoustego. 
 
Wojciech Kapka zaproponował przyjęcie nazwy zwyczajowo przyjętej przez  
mieszkańców, tj. Promenada Kozielska. Jednocześnie poinformował, że nie wnosi 
uwag do propozycji nazwy Promenada Księdza Ludwika Rutyny. 
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Ryszard Pacułt zwrócił się z prośbą do Grzegorza Mankiewicza o wycofanie wniosku, 
gdyż  Ksiądz Ludwik Rutyna został poinformowany o inicjatywie uchwałodawczej 
Rady Osiedla i wyraził na nią zgodę. 
 
W związku z podtrzymaniem wniosku prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt 
poddał wniosek Grzegorza Mankiewicza pod głosowanie: 
„za” oddano 3 głosy, 
„przeciw” 11, 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
Wniosek został odrzucony 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcia uchwały z propozycją nazwy Promenada 
Księdza Ludwika Rutyny. 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 

Uchwała Nr XLII/493/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie nadania nazwy Promenada Księdza Ludwika Rutyny ciągowi 

komunikacyjnemu na osiedlu Stare Miasto 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej przy ul. Anny 5 – Grzegorza Piramowicza 12; 
 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że jest przeciwny podjęciu uchwały, gdyż obawia się,  
że budynek przy ul. Anny 5 spotka taki sam los jak sprzedany budynek przy ul. 
Łukasiewicza - Żeromskiego. Zaproponował by gmina wyremontowała budynek i 
przeznaczyła mieszkania do sprzedaży. 
 
Grzegorz Chudomięt, Ryszard Masalski podzielili się wątpliwościami do propozycji 
remontu budynku ze środków gminy. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 13 głosów, 
„przeciw” 3, 
„wstrzymujących się 2 głosy 
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Uchwała Nr XLII/494/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej 

w Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Anny 5 – Grzegorza Piramowicza 12 – działka nr 2019  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

nieruchomości gruntowej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Skarbowej, 
składającej się z działki 1965/10, obręb Koźle, stanowiącej własność gminy 
Kędzierzyn-Koźle; 

 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Radnie nie wnieśli uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za”  oddano 19 
głosów. 
 

Uchwała Nr XLII/495/09 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 czerwca 2009 roku 
 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości gruntowej, 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Skarbowej, składającej się z działki nr 1965/10 
k.m. 10, obręb Koźle, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

6.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy al. 
Armii Krajowej, składającej się z działki nr 406/7 oraz działki nr 407/8, obręb 
Kędzierzyn, stanowiącej własność gminy Kędzierzyn-Koźle; 

 
 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Radnie nie wnieśli uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za”  oddano 19 
głosów. 
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Uchwała Nr XLII/496/09 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy al. Armii 
Krajowej, składaj ącej się z działki nr 406/7 oraz z działki nr 407/8 k.m. 3, obręb 
Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 
w Kędzierzynie-Koźlu w rejonie ul. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego, składającej 
się z działki nr 984, stanowiącej własność gminy Kędzierzyn-Koźle; 

 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Radnie nie wnieśli uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za”  oddano 19 
głosów. 
 

Uchwała Nr XLII/497/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Kędzierzynie 
– Koźlu w rejonie ulicy Krzysztofa Kamila Baczyńskiego, składającej się z działki  
nr 984 k.m.5, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez gminę 

Kędzierzyn-Koźle nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 
2207/2 i 2209 o łącznej powierzchni 0,2865ha położonej przy ul. Aroniowej; 

 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Radnie nie wnieśli uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za”  oddano 19 
głosów. 

Uchwała Nr XLII/498/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 
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w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 
nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 2207/2 i 2209 o 
łącznej powierzchni 0,2865 ha, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w rejonie ul. 
Aroniowej                    w obrębie Kędzierzyn. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez gminę 

Kędzierzyn-Koźle nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 
2999/1, 2999/18 i 2999/21 o łącznej powierzchni 0,3777 ha położonej w 
Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Koźle (obszar ograniczony ulicami: Jana 
Kochanowskiego, Ignacego Łukasiewicza i Piastowskiej); 

 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek oraz Przewodniczący Komisji 
Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformowali o pozytywnej opinii obu 
komisji. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś przedstawiła informację na temat realizacji  
postulatu złożonego na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej odbytym 29.06.  
w sprawie przeanalizowania zapisów kilku aktów notarialnych dot. sprzedaży działek 
budowlanych w tym rejonie.  
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
 

  Uchwała Nr XLII/499/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 
nieruchomości niezabudowanej składającej się z działek nr 2999/1, 2999/18 i 
2999/21      o łącznej powierzchni 0,3777 ha, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w 
obrębie Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10. podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

stawki procentowej opłat adiacenckich ; 
 
Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z wnioskiem o zmniejszenie stawki  
wskazanej w punkcie 2, tj. komisja wnioskuje zapis .: 
       „2) w wysokości 20% różnicy między wartością, jaką nieruchomość miała  
przed wybudowanie urządzeń infrastruktury technicznej, a wartością, jaką nieruchomość ma 
po ich wybudowaniu.”  
Natomiast w projekcie uchwały jest propozycja: 
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       „2) w wysokości 25% różnicy między wartością, jaką nieruchomość miała  
przed wybudowanie urządzeń infrastruktury technicznej, a wartością, jaką nieruchomość ma 
po ich wybudowaniu.”  
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, czyli nie chce wprowadzenia 
zmian stawki procentowej opłat adiacenckich.  
W dalszej części poparł propozycję Prezydenta Miasta dot. stawki 25%. Ponadto  
zaproponował rozważenie możliwości zawieszenia tej opłaty w tzw. trudnych czasach. 
 
Andrzej Kopeć przedstawił  argumenty przeciw  zmianie stawki procentowej opłat 
adiacenckich – zwrócił uwagę na koszta jakie ponosi gmina z tytułu budowy urządzeń 
infrastruktury technicznej.  Zdaniem radnego opłata adiacencka nie jest formą podatku 
lecz częściową rekompensatą nakładów gminy powodujących wzrost wartości czyjejś 
nieruchomości.  
 
Ewald Świentek przedstawił  odmienne zdanie w  kwestii poboru wysokich opłat 
adiacenckich. Zwrócił uwagę, że właściciele nieruchomości kosztem wielu wyrzeczeń 
stają się ich posiadaczami. Poparł propozycje stawki 20%. 
 
Hubert Majnusz poparł propozycję 20%. Uzasadniając swoje zdanie  podzielił się 
spostrzeżeniami z os. Cisowa – budownictwo mieszkaniowe na tym osiedlu 
realizowane jest przez młodych ludzi, a tereny wyznaczone pod to budownictwo są 
ubogie w urządzenia infrastruktury technicznej.  
 
Następnie głos zabrał Prezydent Miasta Wiesław Fąfara, który na prośbę 
Przewodniczącego Rady Miasta Grzegorza Chudomięta uzasadnił propozycję stawki 
25%. (Pisemne uzasadnienie – w  załączeniu do projektu uchwały) 
W trakcie wypowiedzi przedstawił symulację dot. stawek 35%,30%25%,20%  
- przy stawce adiacenckiej 35% i  przy  operacie od 600tys.zł do 800tys. zł  opłata 
wynosi 2500 zł.  
- przy stawce adiacenckiej 30% i  przy  operacie od 600tys.zł do 800tys. zł  opłata 
wynosi 2150 zł.  
- przy stawce adiacenckiej 25% i  przy  operacie od 600tys.zł do 800tys. zł  opłata 
wynosi 1785 zł.  
- przy stawce adiacenckiej 20% i  przy  operacie od 600tys.zł do 800tys. zł  opłata 
wynosi 1430 zł.  
 
Ponadto w dyskusji głos zabrali: Grzegorz Chudomięt i Andrzej Kopeć.  
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś przybliżyła sposób ustalenia opłaty 
adiacenckiej. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek Komisji Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego dot. ustalenia stawki 20% 
„za” oddano 9 
„przeciw” 6 
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„wstrzymujących się” 4 głosy 
 
W związku z zamieszaniem w trakcie liczenia głosów, prowadzący obrady zarządził 
ponowne głosowanie wniosku: 
„za” oddano 10 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
Wniosek został przyjęty. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcia uchwały wraz z przyjętym wnioskiem: 
„za” oddano 12 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się”  3 głosy 

Uchwała Nr XLII/500/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z  dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłat 
adiacenckich. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Realizując wniosek formalny Haliny Fogel przewodniczący obrad ogłosił  przerwę.( przerwa 
trwała od 18.25 do 19.05) 
 
Po wznowieniu obrad i  stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 
2009 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny Elżbieta Czeczot 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwał. 

Ponadto komisja przyjęła wniosek Rafała Olejnika o treści: 
Wnioskuję w sprawie przeznaczenia środków niewykorzystanych z badań 
profilaktycznych na stworzenie kampanii informacyjnej, dotyczących chorób 
nowotworowych, przewlekłych itd. celem podniesienia świadomości społeczeństwa               
i sposobów zapobiegania ww. problemów. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował, że wniosek Rafała Olejnika i projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 – mogą być rozpatrywane 
oddzielnie, gdyż nie mają ze sobą związku. 
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Po tej informacji przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie 
kolejno: 
1. wniosek Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny w sprawie przeznaczenia 
środków niewykorzystanych z badań profilaktycznych na stworzenie kampanii 
informacyjnej, dotyczących chorób nowotworowych, przewlekłych itd. Celem 
podniesienia świadomości społeczeństwa i sposobów zapobiegania ww. 
problemów”  

„za” oddano 13 głosów, 
 „przeciw” 0,  
„wstrzymujących się” 1 głos 
 
2. projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok  2009 
„za” oddano 14 głosów, 
 „przeciw” 0,  
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr XLII/501/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  30 czerwca 2009 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok  2009 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów herbu 

gminy Kędzierzyn-Koźle w logo Urzędu Skarbowego w Kędzierzynie-Koźlu 
 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Andrzej Kopeć poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oraz przyjęła wniosek do 
Prezydenta Miasta  o przygotowanie do 30 czerwca br. ( tj. do sesji) informacji zawierającej  
przykłady gmin, których Rada Miasta wyraziła zgodę na wykorzystanie herbu  gminy 
(elementów herbu)  w logo Urzędów Skarbowych. 
 
W dalszej części poinformował, że zgodnie z wnioskiem komisja otrzymała 
odpowiedź iż podobne uchwały podjęły Rady Miejskie w Poddębicach, Zduńskiej 
Woli, w Strykowie. 
 
Informację uzupełnił Sekretarz Miasta Konrad Kucz – podał przykłady gmin, których 
Rady podjęły podobne uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
 „za” oddano 16 głosów, 
 „przeciw” 0,  
„wstrzymujących się” 0. 
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Uchwała Nr XLII/502/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów herbu gminy                  
Kędzierzyn-Koźle w logo Urzędu Skarbowego w Kędzierzynie -Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego 
 
Przewodniczący Komisji  Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, 
że komisja pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radnie nie wnieśli uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za”  oddano 17 
głosów. 
 

Uchwała Nr XLII/503/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z  dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009; 
 
Przewodniczący Komisji  Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, 
że komisja pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Oprócz projektu uchwały radni opiniowali dwie autopoprawki z 3 czerwca i 29 
czerwca. 
 
Zbigniew Barszcz  poprosił o informację czy zaproponowane zmiany do budżetu 
miasta uwzględniają wniosek Pani Dyrektor Żłobka nr 3, która wnioskowała o środki 
na remont tarasu. 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik wyjaśniła, że kwota 60.000zł. została zabezpieczona. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę na różne kwoty 
zaplanowane na to samo zadanie (tj. żłobki) w autopoprawce i uzasadnieniu do 
autopoprawki. 
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Skarbnik Miasta Alina Janik  potwierdziła pomyłkę w uzasadnieniu  - powinna być 
kwota 60.000 zł. 
 
Ryszard Masalski zaproponował wprowadzenie zadania pn. wykonanie projektu 
technicznego modernizacji wraz z odwodnieniem ulicy Sucharskiego. 
Przypomniał, że na poprzedniej sesji Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta, 
których inicjatorem nie był Prezydent Miasta lecz radny. Zwrócił uwagę, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa zmian tych nie zakwestionowała, co - zdaniem 
radnego -  oznacza, że tego typu zmiany są dopuszczalne. 
W dalszej części uzasadnił wniosek o wprowadzenie zadania dot. ul. Sucharskiego. 
Środki na to zadanie proponuje zdjąć z zaplanowanych w projekcie uchwały  
wydatków związanych z procesem mającym na celu opracowanie przez firmę 
zewnętrzną kompleksowej analizy funkcjonowania, wyceny majątku oraz  koncepcji 
zmian prowadzących do poprawy efektywności działania Miejskiego Zakładu 
Komunikacyjnego (kwota 64.000zł. dział 750 rozdział 75023. 
Zdaniem radnego Prezydent Miasta nie jest zwolennikiem prywatyzacji MZK stąd 
zdjęcie środków z tego zadanie jest usprawiedliwione. 
 
Do wniosku Ryszarda Masalskiego odnieśli się: 
- Grzegorz Chudomięt – poinformował, że ma duże wątpliwości by poprzeć wniosek, 
gdyż prezydent realizuje wytyczne Rady dot. restrukturyzacji MZK, dlatego też 
zdjęcie środków z tego zadania będzie sprzeczne z tymi wytycznymi. Nie negując 
ważkości zaproponowanego przez Ryszarda Masalskiego zaproponował poszukanie 
innego źródła finansowania. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz zgadzając się z przedmówcą zwrócił się z prośbą do 
Ryszarda Masalskiego o wycofanie wniosku i powstrzymanie od oceniania Prezydenta 
Miasta w kwestii Jego intencji i entuzjazmu w realizacji zadania dot. restrukturyzacji 
MZK.  Przedstawiony przez radnego pogląd jest nieuprawniony, gdyż nie jest poparty 
żadnymi przesłankami. 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik  poinformowała o zaplanowanym na 1 lipca br. 
posiedzeniu Kolegium RIO, na którym będzie badana uchwała nr XLI/486/09 
z 25 maja br. w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009. 
 
Ewald Świentek poinformował o odpowiedzi jaką otrzymał na wniosek Komisji 
Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego z grudnia 2008 r.   dot. prac nad 
opracowaniem dokumentacji na wykonanie odwodnienia w rejonie  ul. Sucharskiego, 
ul. Ptasiej, w ramach Większyckiej Wody i ul. Bukowej. 
 
Ryszard Masalski na wstępie krótko odniósł się do wypowiedzi Z-cy Prezydenta 
Piotra Gabrysza w sprawie szybkości działania Prezydenta Miasta – podał przykład 
odpowiedzi Prezydenta Miasta na wniosek Grzegorza Mankiewicza dot. koncepcji 
przekształcenia MZK - przypomniał, że radni otrzymali materiały po roku czasu od 
złożenia wniosku. Podzielił się również uwagą, że koncepcję zmian prowadzących do 
poprawy efektywności działania MZK powinny wypracować osoby kierujące tą firmą. 
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Na zakończenie nawiązał do informacji Skarbnika Miasta Aliny Janik w sprawie 
terminu posiedzenia Kolegium RIO – poinformował, że wycofuje swój wniosek. 
Jednocześnie prosi Prezydenta Miasta o rozważenie możliwości zmiany organizacji 
ruchu pojazdów ciężarowych w taki sposób aby jadąc do portu omijały one ulicę 
Sucharskiego 
 
Zbigniew Peczkis poprosił o bliższą informację w sprawie zaplanowanych kwot: 
700,00 zł. na licea ogólnokształcące oraz 15.000zł na biblioteki. 
 
Wyjaśnień udzielił Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz  
 
Grzegorz Chudomięt nawiązując do kwoty 11.000,00 zł. zaplanowanej na wykonanie 
niezbędnych prac remontowych i elektrycznych w pomieszczeniu nr 16 budynku E 
siedziby zastępczej Urzędu Miasta – zwrócił się z pytaniem w sprawie zasadności 
wydatkowania tych środków na prace remontowe w budynku, który nie jest 
własnością gminy. 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik poinformowała, że zakres remontu obejmuje niezbędne 
prace, których wykonanie umożliwi urzędnikom zatrudnionym w Wydziale Spraw 
Obywatelskich i USC  prawidłowe wykonywanie zadań gminy.  
Wyjaśnienia Pani Skarbnik uzupełnili; Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz i Sekretarz 
Miasta Konrad Kucz.  
 
Grzegorz Chudomięt dzieląc się swoimi wątpliwościami wyjaśnił, że nie neguje 
zasadności wykonania prac remontowych lecz ma uwagi do wydatkowania środków z 
budżetu gminy na prace remontowe w budynku, który nie jest w zasobie majątku 
gminy. Przypomniał, że jeżeli radni zgłaszali propozycje wydatkowania środków na 
jakieś cele w obiektach, których gmina nie była właścicielem,  to otrzymywali 
odpowiedź odmowną. Zwrócił uwagę, że Urząd Miasta płaci czynsz za najem 
pomieszczeń w budynku E, dlatego ma prawo żądać pewnych usług. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zwróciła uwagę na różnice między 
nakładami inwestycyjnymi, a środkami przeznaczonymi na bieżące wydatki 
remontowe. 
 
Ponadto do wątpliwości Grzegorza Chudomięta odniósł się radca prawny Maciej 
Pająk. 
 
Ponadto w dyskusji głos zabrali; Ewald Świentek i Wojciech Kapka. 
 
Po stwierdzeniu, że lista dyskutantów została wyczerpana, prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta na rok 2009 wraz z dwiema autopoprawkami: 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
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Uchwała Nr XLII/504/09    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  30 czerwca 2009r.      

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Kłodzko na 

usuwanie szkód wyrządzonych przez powódź w  czerwcu 2009 r. 
 
Prezydent Wiesław Fąfara uzasadniając projekt uchwały poinformował o piśmie 
Burmistrza Miasta Kłodzko oraz o planach udzielenia dalszej pomocy innym gminom 
np. Paczków. Ponadto nawiązując do tytułu i §1 projektu uchwały, zaproponował 
skreślenie zapisu  „w miesiącu”. 
Po uwzględnieniu poprawki tytuł otrzyma brzmienie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej gminie Kłodzko na usuwanie szkód wyrządzonych przez powódź  czerwcu 
2009 r. natomiast § 1. będzie brzmiał Udziela się z budżetu miasta Kędzierzyn – Koźle 
pomocy finansowej gminie Kłodzko z przeznaczeniem na usuwanie szkód wyrządzonych przez 
powódź w czerwcu 2009 roku. 
 
Proponowana poprawka została przyjęta przez aklamację. 
 
Zbigniew Peczkis zaproponował udzielenie pomocy finansowej w wys. 100.000zł.  
Po wyjaśnieniach Prezydenta Miasta, który przypomniał, że gminy Strzelce Opolskie i 
Ujazd otrzymały również po 50 tys. zł  po przejściu w 2008 r.   trąby powietrznej - 
Zbigniew Peczkis wycofał wniosek. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt  poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 19 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr XLII/505/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Kłodzko na usuwanie szkód 

wyrządzonych przez powódź w czerwcu 2009 r. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Ad. 8. 
Przyjęcie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na 
lata 2009 – 2012.  
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Przewodniczący Komisji UAiŚN Ewald Świentek poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała Gminny Program Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-
Koźle na lata 2009 – 2012.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Zbigniew Peczkis 
poinformował, że komisja nie opiniowała Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2009 – 2012, gdyż został od przedłożonego w dniu 
posiedzenie komisji.  
Ponadto wyraził żal z powodu sprzedaży przez gminę obiektów zabytkowych. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś  poinformowała, że przedłożony Radzie 
Program został również uzgodniony z Opolskim Konserwatorem Zabytków, który  
ocenił go jako wyczerpujący i poprawnie wykonany. 
Nawiązując do wypowiedzi Zbigniewa Peczkisa  podkreśliła, że celem opracowania i 
uchwalenia Programu Opieki nad Zabytkami jest przeciwdziałanie degradacji 
substancji zabytkowej znajdującej się na terenie gminy.  
Ponadto nawiązując do dyskusji, która odbyła się na posiedzeniu Komisji Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej  przy próbie wprowadzenia projektu uchwały do porządku 
obrad – przypomniała o swoim zobowiązaniu, że zwróci się z prośbą do Prezydenta 
Miasta o zlecenie wnikliwej weryfikacji stanu rzeczywistego i stanu w rejestrach  
zabytków. Jednocześnie poinformowała o warunkach jakie należy spełnić by 
wykreślić jakiś obiekt z rejestru zabytków - wykreślenie wymaga decyzji ministra, w 
którego imieniu działa Generalny Konserwator Zabytków.  
 
Ryszard Masalski zwrócił uwagę, że przedłożony Radzie Gminny Program Opieki nad 
Zabytkami nie zawiera informacji o kosztach realizacji ujętych zadań oraz kolejności 
ich realizacji. 
 
Ryszard Pacułt podkreślił, że jest za przyjęciem Programu  jednak wymaga on 
wprowadzenia wielu poprawek nim zostanie uchwalony. 
W dalszej części przedstawił proponowane poprawki i uwagi: 
- dot. str. 2. - po punkcie 2.3.8. proponuje wprowadzić punkt 2.3.9. o treści Wykaz 
koniecznych zmian w rejestrach zabytków na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, 
- dot. str. 7 – nawiązując do zapisu....„każda gmina prowadzi Gminną Ewidencję 
Zabytków, która stanowi podstawę do sporządzenia Programu Opieki nad 
Zabytkami...”  - zwrócił się z pytaniem, czy taka ewidencje jest prowadzona oraz czy 
zawiera informację o zabytkach zaginionych ? 
Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – potwierdziła prowadzenie 
takiej ewidencji – uwzględnia ona istniejące zabytki (ok. 400 pozycji), które zostały również 
udokumentowane na fotografii, 
Dalsze uwagi Ryszarda Pacułta: 
- dot. str. 15 – podzielił się wątpliwościami do zapisu .... „w wyniku niekorzystnych 
dla Śląska działań...”, 
- dot. str. 16 i 24  - wniósł uwagę do informacji, że Kanał Kłodnicki został 
wybudowany w latach 1806-1834 –  jednocześnie poinformował, że w różnych 
opracowaniach  spotkał informację, że  Kanał Kłodnicki został zbudowany  w latach  
1792 – 1812 – z tym, że  zasadnicza część do roku 1800, 
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- str. 17 - ujednolicić zapis dot. nazwy Baszta  Montalemberta 
-  str. 21 – zaktualizować nazwy ulic, np. Armii Czerwonej na Pamięci Sybiraków, 
ul Szkolna na ul. Skarbowa, 
- str. 28 – poinformował, że nie wnosi uwagi lecz ma wątpliwości kiedy zlikwidowano 
dach mansardowy i nadbudowano III kondygnację budynku Urzędu Miasta, 
- str. 40 – dot. zapisu ul. Łukaszewicza – zdaniem radnego powinna być nazwa 
„Łukasiewicza” , 
- str. 43 – nawiązując do poz. 6 „wyposażenie kapliczki przydrożnej przy 
skrzyżowaniu dróg do Kędzierzyna i Koźla”  - poinformował o braku tego  
wyposażenia oraz zwrócił uwagę, że moneta bizantyjska, o której mowa w poz. 2 
znajduje się w prywatnych zbiorach, 
- str. 46 – sprawdzić  zapis „przys. Laski”, 
(z sali padła informacja, że zapis jest poprawny) 
Dalsze uwagi Ryszarda Pacułta: 
- str. 49 poz. 42 - zapis dot. znalezienia skarbu na ul. Lompy jest błędny, gdyż  skarb 
został znaleziony w Koźlu, 
- str. 55 -  błąd literowy – jest „miejscowy planu” a powinno być „miejscowy plan” . 
- str. 59 –  zaproponował uzupełnienie poz. 1 o zapis informujący o planach 
utworzenia ekspozycji na Wyspie dot. Kanału Kłodnickiego lub Portu Kozielskiego, 
- str. 60 – zaproponował wykreślenie w poz. 9 zapisu „ Książąt Hohenlohe 
Oehringen”, 
- str. 61 – w dziale 3.2.2 proponuje połączyć punkty 1 i 2.   
 
- Ponadto zaproponował rozważenie zmiany stylistki w tym dziale; np. „działania 
wspierające wykorzystanie obiektów zabytkowych” zmienić na „wykorzystanie 
obiektów zabytkowych”, 
(Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zwróciła uwagę, że nie wszystkie obiekty zabytkowe 
są własnością gminy)  
Dalsze uwagi Ryszarda Pacułta: 
- zatytułować załącznik znajdujących się w końcowej części Programu zawierający  
wykaz zabytków nieruchomych, 
- nawiązując do zapisów na str. 58 dot. analizy mocnych i słabych stron oraz szans i 
zagrożeń dla środowiska  kulturowego miasta Kędzierzyna-Koźla – zakwestionował 
zapis „słaba promocja walorów kulturowych i turystycznych – brak punktów 
informacji turystycznej, brak stałych, cyklicznych imprez kulturalnych promujących 
dziedzictwo kulturowe miasta” – podał przykłady organizowanych imprez. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem dot. możliwości wprowadzenia poprawek 
do programu uzgodnionego z konserwatorem zabytków. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś podkreśliła, że wprowadzone poprawki nie 
mogą powodować zmiany merytorycznej uzgodnionego programu.   
W dalszej części odniosła się do głosów z dyskusji: 
-  nawiązując do  propozycji w sprawie uzupełnienie poz. 1 o informację na temat  
planów utworzenia ekspozycji na Wyspie dot. Kanału Kłodnickiego lub Portu 
Kozielskiego poinformowała, że tego typu zmiana wymaga uzgodnień z 
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konserwatorem zabytków. Jednocześnie zaproponowała aby ten wniosek włączyć przy 
pracach nad modyfikacją Programu, 
- odnosząc się do uwag Ryszarda Masalskiego poinformowała, że przedłożony radnym 
Program został opracowany zgodnie z ustawowymi wymaganiami, natomiast poziom 
wydatków będzie określała Rada  przy uchwalaniu  budżetu miasta.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt nawiązując do uwag zgłoszonych  
przez Ryszarda Pacułta, poprosił o przedstawienie stanowiska w kwestii, czy  Rada na 
dzisiejszej sesji ma przyjąć Program w wersji przedłożonej przez Prezydenta Miasta, 
czy oddalić do dalszego dopracowania i  wprowadzenia poprawek, które proponował 
radny.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała, że poprawki literowe będą 
potraktowane jako oczywiste, część poprawek musi być skonsultowana z autorem 
opracowania. Jeżeli okaże się, że proponowane zmiany będą miały  cechy 
merytorycznych zmian, to Program  będzie musiał być uzgodniony z konserwatorem 
zabytków. 
W związku z tym  zaproponowała spotkanie z radnym Ryszardem Pacułtem w celu 
przeanalizowania uwag i sugerowanych zmian. Następnie zmiany zostaną 
skonsultowane z autorem opracowania, a jeżeli będzie potrzeba dokona się uzgodnień 
z  konserwatorem zabytków.  
 
Na zakończenie dyskusji przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poddał pod 
głosowanie wniosek wynikający z wypowiedzi Z-cy Prezydenta Miasta Brygidy 
Kolendy-Łabuś. o przesunięcie  decyzji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 
2009-2012 do czasu zweryfikowania jego treści: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
Wniosek został przyjęty 
 
Ad. 9. 
Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Masalski poinformował na temat skarg 
rozpatrzonych przez komisję oraz przedstawił wnioskowane stanowiska do 
poszczególnych skarg: 
1. dotyczy  skargi Pana (...)*zamieszkałego w Kędzierzynie – Koźlu na działania 
Prezydenta Miasta Kędzierzyn – Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn – Koźle 17.04 2009 roku i  
dotyczy zaniedbania i nienależytego wykonywania zadań przez Prezydenta Miasta, 
również przez Miejski Zarząd Budynków Komunalnych w Kędzierzynie – Koźlu,  w 
tym opisanych w skardze pracowników, naruszenie praworządności oraz interesu 
zmarłej matki (...)*i spadkobierców wraz ze stroną skarżącą, a także przewlekłe i 
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biurokratyczne załatwianie spraw związanych ze zwrotem, a raczej odmową zwrotu 
kaucji mieszkaniowej.   
 
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 27.052009 r. 
w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 

1. Oryginał skargi, 
2. Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn – Koźle, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, obecnej podczas posiedzenia Komisji, 
4. Wypowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta oraz radcy prawnego Urzędu Miasta.  

 
Komisja Rewizyjna uznaje, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwym 
organem do rozpatrzenia skargi i podtrzymuje stanowisko zawarte w uchwale Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle Nr XXXVI/432/09 z dnia 5 lutego 2009 roku. 
 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przewodniczący  obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie  wnioskowane stanowisko pod głosowanie: 
„za” oddano 11 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
  

Uchwała Nr XLII/506/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

2. dot. skargi Pana (...)* zamieszkałego w Kędzierzynie-Koźlu na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle 17.04. 2009 roku i  
dotyczy odmowy zwrotu kaucji mieszkaniowej. 

  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 27.05.2009 

roku w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 
1. Oryginał skargi, 
2. Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn – Koźle, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, obecnej podczas posiedzenia Komisji, 
4. Wypowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta oraz radcy prawnego Urzędu Miasta.  

 
Komisja Rewizyjna uznaje, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwym 
organem do rozpatrzenia skargi i podtrzymuje stanowisko zawarte w uchwale Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle Nr XXXVI/432/09 z dnia 5 lutego 2009 roku. 
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Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przewodniczący  obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie  wnioskowane stanowisko pod głosowanie: 
„za” oddano 13 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 

Uchwała Nr XLII/507/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

3. dot. skargi Pana (...)* zamieszkałego w Kędzierzynie-Koźlu na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle 17.04. 2009 roku i 
dotyczy poświadczenia nieprawdy przez Prezydenta Miasta w dokumencie 
dotyczącym zwrotu kaucji. 

  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 27.05. 2009 

roku w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 
1. Oryginał skargi, 
2. Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn – Koźle, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, obecnej podczas posiedzenia Komisji, 
4. Wypowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta oraz radcy prawnego Urzędu Miasta.  

 
Komisja Rewizyjna uznaje, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwym 
organem do rozpatrzenia skargi i podtrzymuje stanowisko zawarte w uchwale Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle Nr XXXVI/432/09 z dnia 5 lutego 2009 roku. 
 

 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przewodniczący  obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie  wnioskowane stanowisko pod głosowanie: 
„za” oddano 14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 głos 
 

Uchwała Nr XLII/508/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 



 31

4. dot. skargi Pani (...)* zamieszkałej w Kędzierzynie-Koźlu na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle  9.03.2009 roku i dotyczy 
odmowy przyznania zamiennego lokalu mieszkalnego. 

  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 27.05.2009 

roku w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 
1. Treść skargi wraz z załącznikami (pismo skarżących do Wojewody Opolskiego, 

który przekazał ją do rozpatrzenia według właściwości, to jest Radzie Miasta 
Kędzierzyn-Koźle), 

2. Stanowisko Prezydenta Miasta z dnia 8 kwietnia 2009 roku, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, uczestniczącej w posiedzeniu, 
4. Wyjaśnienia zastępcy Prezydenta Miasta, Pani Brygidy Kolendy-Łabuś oraz 

przedstawiciela Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu.  

 
Komisja Rewizyjna uznaje skargę za zasadną w części nieprzyznania stronie skarżącej 
lokalu zamiennego oraz wnosi o zawarcie ugody pomiędzy Prezydentem Miasta, a 
stroną skarżącą dotyczącej wypłaty rekompensaty za utracone mienie z winy gminy. 
 
Do przedstawionego uzasadnienia uwagi wniosła kierownik Administracji Budynków 
Komunalnych Halina Mińczuk, która powołując się na ekspertyzy i dokumentację 
fotograficzną zakwestionowała informację dot. stanu technicznego mieszkania 
zajmowanego przez p. (...)* oraz informację o braku dostępu lokatorki do mieszkania. 
 
Ryszard Masalski wyjaśnił, że komisja sformułowała wniosek na podstawie informacji 
i wyjaśnień jakie otrzymała na posiedzeniu w trakcie badania skargi.  
 
Andrzej Kopeć nawiązując do rozbieżnych informacji na temat zabezpieczenia i 
dostępu do lokalu poinformował, że komisja formułując uzasadnienie bazowała na 
informacji przedstawiciela MZBK (główny księgowy MZBK). Jednocześnie wyraził 
przypuszczenie, że p. Halina Mińczuk zajmująca się działaniami operacyjnymi w 
MZBK ma lepsze rozeznanie stanu faktycznego. W związku z tym zaproponował 
ponowne rozpatrzenie skargi na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: Zbigniew Peczkis, Grzegorz Chudomięt, Hubert 
Majnusz, Rafał Olejnik, Ryszard Masalski.  
Do głosów z dyskusji odnieśli się: Iwona Szweda, Kierownik Wydziału Polityki 
Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia oraz Halina Mińczuk, Kierownik ABK. 
 
Po dyskusji Rada przyjęła wnioskowane stanowisko Komisji Rewizyjnej stosunkiem 
głosów:  
„za” oddano 7 głosów 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 6 głosów 
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Uchwała Nr XLII/509/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
5. dot. skargi Pani (...)* zamieszkałej w Kędzierzynie-Koźlu na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle 12.05. 2009 roku i  dotyczy 
nieuprawnionego skreślenia strony skarżącej z listy osób uprawnionych do lokalu 
mieszkalnego z zasobu mieszkaniowego gminy Kędzierzyn-Koźle,  z pierwszeństwem 
przydziału. 

  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 27.05.2009 roku 

w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 
1. Oryginał skargi, 
2. Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, obecnej podczas posiedzenia Komisji, 
4. Wypowiedź Kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych                  

i Zdrowia oraz radcy prawnego Urzędu Miasta. 
 

Komisja Rewizyjna uznaje skargę za zasadną oraz wnosi o przywrócenie strony skarżącej na 
listę osób uprawnionych do lokalu mieszkalnego z zasobu mieszkaniowego gminy                          
z pierwszeństwem przydziału, na miejscu pierwszym. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przewodniczący  obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie  wnioskowane stanowisko pod głosowanie: 
„za” oddano 10 głosów 
„przeciw”1 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
 

Uchwała Nr XLII/510/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
6. dot. skargi Pani (...)*zamieszkałej w Kędzierzynie-Koźlu na działania Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Skarga została wniesiona do Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle  20.05.2009 roku  i  dotyczy 
nieuprawnionego postępowania eksmisyjnego z zajmowanego lokalu mieszkalnego przez 



 33

stronę skarżącą, prowadzonego przez gminę Kędzierzyn – Koźle wobec skarżącej oraz 
uporczywa odmowa zawarcia ze stroną umowy najmu. 

  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na posiedzeniu odbytym 25.06 2009 roku 

w oparciu o następujące materiały, będące w aktach sprawy: 
1. Oryginał skargi, 
2. Stanowisko Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
3. Wypowiedź strony skarżącej, obecnej podczas posiedzenia Komisji, 
4. Wypowiedź Kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych                  

i Zdrowia oraz radcy prawnego Urzędu Miasta. 
 

Komisja Rewizyjna uznaje skargę za bezprzedmiotową, w części dotyczącej postępowania 
eksmisyjnego, uznaje iż Rada Miasta nie jest właściwa do rozpatrzenia skargi oraz wnosi               
o przekwalifikowanie lokalu mieszkalnego położonego przy ulicy Grunwaldzkiej 83/3                   
w Kędzierzynie-Koźlu w lokal socjalny i zawarcie ze stroną skarżącą umowy na 
przedmiotowy lokal.  
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przewodniczący  obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie  wnioskowane stanowisko pod głosowanie: 
„za” oddano 11 głosów 
„przeciw”1 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
 

Uchwała Nr XLII/511/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 czerwca 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani (...)*  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
Ad. 10. 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla Miasta” 
 
Protokół z posiedzenia Kapituły Medalu „Za Zasługi dla Miasta” odczytał Grzegorz 
Chudomięt, Przewodniczący Kapituły.  
 
 Jako pierwszy Rada rozpatrzyła wniosek Kapituły w sprawie nadania medalu 
„Za zasługi dla Miasta” Pani Marii Malec długoletniej dyrektorce Państwowej Szkoły 
Muzycznej I stopnia im. M. Szymanowskiej w Kędzierzynie-Koźlu. Z wnioskiem do 
Kapituły Medalu wystąpiło Centrum Edukacji Artystycznej w Opolu 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. 16 głosów „za”. 

 
Uchwała Nr XLII/512/09 

 
Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 

z dnia 30 czerwca 2009 roku 
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w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta”. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
 W drugiej kolejności Rada rozpatrzyła wniosek Kapituły  o nadanie medalu „Za 
Zasługi dla Miasta” Panu Jerzemu Fuchsowi – za całokształt działalności i osobisty 
wkład pracy w kształcenie i wychowanie w duchu sportowym dzieci i młodzieży w 
mieście. Z wnioskiem do Kapituły Medalu  wystąpił Zarządu Platformy Obywatelskiej 
RP Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego  
 
W związku z zastrzeżeniem zgłoszonymi przez Zygmunta Dereja - Rada przyjęła 
wniosek złożony przez Andrzeja Kopcia o przesunięcie głosowania do czasu 
sprawdzenia zasadności zastrzeżeń i ponownego rozpatrzenia kandydatury przez 
Kapitułę Medalu. 
„za” wnioskiem oddano 15 głosów 
„przeciw”1 
„wstrzymujących się” 0. 
 
Ponadto Rafał Olejnik zaproponował rozważenie propozycji aby przed posiedzeniem 
Kapituły Medalu, Przewodniczący Rady Miasta informował radnych o planowanym 
posiedzeniu oraz o zgłoszonych kandydaturach. Zainteresowany radny mógłby 
wówczas głosić pisemnie bądź ustnie do Przewodniczącego Kapituły uwagi, które 
następnie zostałyby przedstawione podczas obrad Kapituły. 
 
Ponadto Przewodniczący Kapituły Grzegorz Chudomięt przedstawił wniosek 
Ryszarda Masalskiego przyjęty jednomyślnie przez Kapitułę, aby w przyszłości na 
posiedzenia Kapituły zapraszać wnioskodawcę lub przedstawiciela wnioskodawców 
zgłaszających kandydatów do odznaczenia medalem „Za zasługi dla Miasta”. 
 
 
Ad. 11. 
Wolne wnioski. 
 
Ryszard Masalski  przypomniał o wniosku przedstawionym w punkcie 5. Interpelacje, 
zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania o treści: 
„Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle zobowiązuje Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle do 
dnia 30 września 2009 roku, do opracowania projektu programu  motywującego 
uczniów szkół gimnazjalnych prowadzonych przez gminę Kędzierzyn-Koźle do 
niespożywania napojów alkoholowych, w swoich zapisach inny niż to opisuje Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotycznych, 
kładący nacisk na wypromowanie wśród nich mody na trzeźwość oraz tworzący 
warunki, w których opłaca się, to jest nie chce się spożywać napojów alkoholowych, 
zwiększając środki finansowe przeznaczone na przeciwdziałanie alkoholizmowi”. 
 
Grzegorz Chudomięt przypomniał, że w gminie funkcjonuje Gminny Program 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych dlatego uważa za 
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niecelowe zobowiązanie Prezydenta Miasta do opracowania drugiego programu. 
Jednocześnie zaproponował aby ewentualne propozycje zmian wprowadzić to 
istniejącego już programu. 
 
„za” wnioskiem oddano 3 głosy 
„przeciw” 8, 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 
 
Marek Niemiec przedstawił wniosek w sprawie wyrażenia zgody drużynie seniorów 
TS „Chemik” Kędzierzyn-Koźle na rozgrywanie meczów na stadionie „Kuźniczka”. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował, że wniosek ten jest bezprzedmiotowy, 
gdyż zgodnie z regulaminem, każdy kto spełni określone wymogi może z boiska 
skorzystać.  
Ponadto poinformował, że na dzień dzisiejszy murawa na stadionie „Kuźniczka” nie 
nadaje się do rozgrywania spotkań piłkarskich. Możliwość taka powstanie po 
doprowadzeniu  murawy boiska do należytego stanu technicznego. 
 
Po dodatkowych pytaniach Grzegorza Chudomięta i wyjaśnieniach Z-cy Prezydenta 
Piotra Gabrysza – Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: 
„za” oddano 9 głosów, 
 „przeciw” 0,  
„wstrzymujących się” 4 głosy. 
 
 
Ryszard Pacułt  poprosił Przewodniczącego Rady o informację na temat planowanych  
prac Rady w okresie wakacji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poinformował, że w pierwszej 
dekadzie lipca planuje jedną sesję, na której będzie ujęty punkt dot. wygaszenia 
mandatu radnego Zbigniewa Peczkisa.  
Następna sesja zostanie zwołana w sierpniu, a porządek obrad będzie uwzględniał  
sprawy zaopiniowane przez komisje problemowe. Ponadto jeżeli zajdzie potrzeba to 
jest możliwość zwołania sesji nadzwyczajnej (w  trybie art. 20.ust. 3 ustawy o 
samorządzie gminnym). 
 
Ad. 12. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt zamknął sesję  Nr XLII09 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 

Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 

Sesja zakończyła się o godz. 22.15. 

 
Protokółowała  H. Olkowska 
 


